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Protokół nr 41/18
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
w dniu 5 lipca 2018 r.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia (godz. 15.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków
komisji dokonała przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz. Przewodnicząca stwierdziła, że
zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle są prawomocne. W chwili stwierdzania prawomocności
komisji uczestniczyło 4 radnych (lista obecności radnych w załączeniu do protokołu).
Posiedzenie komisji odbyło się w sali obrad (pokój 229). Obrady rozpoczęto 5 lipca 2018 o
godz. 15:00, a zakończono o godz. 15:30 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 4 członków. Obecność członków komisji – wg załączonej listy
obecności.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
1. Aleksandra Felszytńska - zastępca kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania.
2. Leszek Dulęba - radca prawny,
3. Ryszard Masalski - radny.
4.
Przyjęcie porządku obrad.

Przewodnicząca komisji  Katarzyna Dysarz przedstawiła proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego

wysokość i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę
lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych
składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach
prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle.

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie
z wychowania przedszkolnego przez dzieci objęte wychowaniem przedszkolnym do
końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat,
w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle.

5. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że wpłynęła autopoprawka do
projektu uchwały, ponieważ wkradł się błąd pisarski, który należy skorygować, uważa, ze ta
autopoprawka powinna być traktowana jako poprawka techniczna, poddała pod głosowanie
zaproponowany porządek obrad.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie porządku obrad.

Wyniki głosowania
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
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Wyniki imienne:
ZA (4)
Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki, Michał Nowak, Elżbieta Setnicka

NIEOBECNI (3)
Sylwia Artuna, Agnieszka Iłowska, Przemysław Pawlik

porządek obrad przedstawia się następująco:
3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego

wysokość i szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę
lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników
wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych
przez Gminę Kędzierzyn-Koźle wraz  autopoprawką.

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z
wychowania przedszkolnego przez dzieci objęte wychowaniem przedszkolnym do
końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat,
w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle.

5. Zakończenie obrad.

Ad 3.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość i
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat,
motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników
wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez
Gminę Kędzierzyn-Koźle wraz z autopoprawką (projekt uchwały oraz autopoprawka
stanowi załącznik do nin. protokołu).

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że przedstawiony projekt uchwały
jest związany z zmianami w przepisach prawa oświatowego, które wynikają ze zmiany
Ustawy o finansowaniu zadań oświatowych od dnia 1 stycznia br. a w życie wchodzą  z
dniem 1 września br.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz otworzyła dyskusję w sprawie.

Aleksandra Felsztyńska poinformowała, że przedłożony projekt uchwały jest konsekwencja
zmian ustawowych wobec tego Wydział  zaproponował zmiany w ww. projekcie uchwały
które pozwolą organowi wykonawczemu na przyznawanie większych dodatków
funkcyjnych, gdyż nauczyciele funkcyjni dyrektorzy, zastępcy dyrektorów,  kierownicy
świetlic nie będą mieli możliwości wykonywania i zarobkowania w godzin ponad
wymiarowych. Proponuje się dodatki funkcyjne określić w maksymalnej wysokości. Co do
dodatków motywacyjnych, zgodnie z orzecznictwem w poprzednich okresach były tworzone
dwa fundusze jeden dla nauczycieli w wysokości od 3 do 5% planowanych rocznych środków
przeznaczonych na wynagrodzenie zasadnicze nauczycieli, oraz 25% planowanych rocznych
środków przeznaczonych na wynagrodzenie zasadnicze dyrektorów, obecnie zgodnie z
orzecznictwem nie ma takiej możliwości, dlatego ujednolicono anowany fundusz do
wysokości 4%, w planach budżetowych również planowano w tej wysokości 4% te
wynagrodzenia. Również ujednolicono stawkę za opiekuna stażu (w poprzedniej uchwale
dodatek dla nauczyciela stawkę za opiekuna stażu wynosił 120 zł a dla nauczyciela
kontraktowego wynosił 85 zł) obecnie jest 32 nauczycieli wyrównano ten dodatek do
wysokości 120 zł i skutek finansowany będzie za 4 miesiące ok. 16 tys. zł. Srodki sa
zabezpieczone w budżecie. Zmieniono stawkę za trudne i uciążliwe warunki  pracy
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(przysługiwał w zależności od wieku w kwocie 260 zł.) związki zawodowe poprosiły o
zmianę zapisu, gdyż obowiązywał od 2009 r. Również dodatki na stanowiskach funkcyjnych
zostaną maksymalnie podniesione ( kierownicy świetlic) proporcjonalnie do liczby godzin i
liczbę dzieci w świetlicy. Nie zmienia się kwota za dodatek wychowawcy klasy, który wynosi
120 zł. Związki zawodowe do ww. propozycji wydały opinię.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że zmiany nastąpiły w związku ze
zmianą przepisów. Ewentualne wypłacane dodatki zależą do budżetu danej placówki, również
dyrektorzy placówek samodzielnie decydują o kwocie dodatku dla nauczyciela. Analiza i
porównywanie wynagrodzeń pomiędzy nauczycielami i kierownikami świetlic nie powinny
być rozpowszechnianie publicznie.

Radny Michał Nowak zgłosił poprawki techniczne do ww. projektu uchwały proponuje:
1. zmiana kolejności §2 z §3,
2. §3 (stary §2) otrzymuje brzmienie: ,, Traci moc uchwała nr XLI/4785/09 Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle z dnia 25 maja 2009 r. w sprawie ustalenia Regulaminu (,,,) zasadniczego
nauczycieli (Dz. Urz. Woj. Opolskiego Nr 45, poz. 290, z 2015 r. poz. 1677, z 2016 r.
poz.1868)”.
3. §4 otrzymuje brzmienie: ,,(,,,) od dnia 1 września 2018 roku”.
4. w załączniku usuwa się kropki po liczebnikach porządkowych (,,Rozdział 1”, ,,Rozdział 2”
itd:)

Mecenas Leszek Dulęba poinformował, że uwagi techniczne zaproponowane przez radnego
Michała Nowaka  nie mają charakteru zmieniającego treść uchwały, proponuje je ująć w ww.
projekcie uchwały jako poprawki pisowni.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że projekt uchwały zostanie przed
publikacją poprawiony o zmiany zawarte w autopoprawce  oraz zmiany w pisowni
zaproponowane prze radnego Michała Nowaka.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poddała pod zaopiniowanie projekt uchwały w
sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość i szczegółowe warunki przyznawania
nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy
oraz niektórych innych składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w szkołach i
przedszkolach prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle wraz z autopoprawką.

Wyniki głosowania
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (4)
Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki, Michał Nowak, Elżbieta Setnicka

NIEOBECNI (3)
Sylwia Artuna, Agnieszka Iłowska, Przemysław Pawlik

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że komisja jednogłośnie
pozytywnie (4 głosy ,,za") zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz z autopoprawką oraz
zgłoszonymi poprawkami technicznymi.
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Ad 4.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z
wychowania przedszkolnego przez dzieci objęte wychowaniem przedszkolnym do końca roku
szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach publicznych
prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-Koźle (projekt uchwały stanowi załącznik do nin.
protokołu).

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz otworzyła dyskusję w sprawie.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz powitała radnego Ryszarda Masalskiego na
posiedzeniu komisji.

Aleksandra Felsztyńska poinformowała, że w przedłożonym projekcie uchwały ustawodawca
zmienia podstawę prawną dlatego wydział przedkłada ww. projekt uchwały, aby weszło w
życie z dniem 1 września br. Ustawodawca określił, że opłaty pobierane są publiczno-prawne
a nie cywilno-prawne jak do tej pory, dlatego tylko podstawa prawna ulega zmianie.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz posumowała, że dla rodzica nic się nie zmienia co
do odpłatności, dalej pięć godzin jest darmowych, lecz powyżej pięciu godzin rodzice
ponoszą odpłatność oraz płacą za posiłki.

Mecenas Leszek Dulęba poinformował, że ustawodawca określił, że opłaty pobierane są
publiczno-prawne a nie cywilno-prawne jak do tej pory. Do tej pory przedszkola musiał
spisywać umowy cywilno-prawne z rodzicami. Egzekucja nie zapłaconych pieniędzy przez
rodzica obecnie będzie prowadzona w sposób administracyjny a nie cywilno-prawny, jak było
do tej pory.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz uważa, że z  zawieraniem tych umów cywilno-
prawnych i tak zawsze był problem, czyli pomiędzy rodzicem a przedszkolem będzie mniej
dokumentów, a zasady pozostają bez zmian.

Ryszard Masalski zapytał o paragraf 5 ww. projektu uchwały, dot. zwolnień z opłat osób
bezrobotnych, on uważa, że jeżeli rodzic jest osobą bezrobotną to ma czas na opiekę nad
dzieckiem. A rodzice pracujące w pierwszej kolejności powinni mieć możliwość oddania
dziecka do przedszkola.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz wyjaśniła, że w tym projekcie uchwały nie ma
mowy o zwolnieniach z opłat zmienia się jedynie podstawa prawna.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz wyjaśniła radnemu, w ww. projekcie uchwały nic
nie ulega zmianie, a sytuacja nie dotyczy rodzica bezrobotnego na wejściu dziecka do
przedszkola bo wtedy dziecko otrzymuje przy rekrutacji mniej punków z uwagi, że rodzic ma
czas się nim opiekować. Lecz w paragrafie 5 jest zapis kiedy rodzice pracują i dziecko chodzi
do przedszkola a nagle jeden z rodziców zostaje zwolnionym z pracy i przestaje go stać na
opłatę przedszkolną. Uważa, że zapis należ zostawić.

Mecenas Leszek Dulęba poinformował, że zapis ten należy zostawić na właśnie takie trudne
sytuacje społeczne. Rodzić można wtedy ubiegać się o zwolnienie z opłat.

Ryszard Masalski zapytał o zapis kiedy rodzic nie ma możliwości opiekuńczo-
wychowawczych podstaw do opieki nad dzieckiem. Uważa, ze należy wtedy podjąć
czynności by dziecko trafiło do odpowiedniej placówki.
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Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz wyjaśniła radnemu, ze zanim dziecko trafi do
placówki to wszystkie procedury bardzo długo trwają. Również czynności pełnienia funkcji
opiekuńczo-wychowawczych trwają.

Mecenas Leszek Dulęba wyjaśnił, że w takiej sytuacji lepiej kiedy dziecko jest zaopiekowane
w przedszkolu niż w sytuacji rodzinnej.

Ryszard Masalski podsumował, że zapisy paragrafu 5 dotyczą sytuacji których nie było na
wejściu do przedszkola a pojawiły się w czasie roku szkolnego a nie na wejściu do
przedszkola.

Radny Michał Nowak zgłosił poprawki techniczne do ww. projektu uchwały proponuje:
1. zmianę kolejności §6 i §7,
2. §7 (stary §6) otrzymuje brzmienie ,,Traci moc uchwała nr LIV/624/14 Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle z dnia 28 maja 2014 r. w sprawie wymiaru czasu(,,,) Gminę Kędzierzyn-
Koźle (Dz. Urz. Woj. Opolskiego poz.1429, z 2015 r. poz. 582)”.
3. §8 otrzymuje brzmienie: ,, (,,,) od dnia 1 września 2018 roku”.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poddała pod zaopiniowanie projekt uchwały w
sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego przez dzieci
objęte wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w
którym kończą 6 lat, w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Kędzierzyn-
Koźle.

Wyniki głosowania
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (4)
Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki, Michał Nowak, Elżbieta Setnicka

NIEOBECNI (3)
Sylwia Artuna, Agnieszka Iłowska, Przemysław Pawlik

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz poinformowała, że komisja jednogłośnie
pozytywnie (4 głosy ,,za") zaopiniowała ww. projekt uchwały oraz zgłoszonymi poprawkami
technicznymi.

Ad 5.
Zakończenie obrad.

Przewodnicząca komisji Katarzyna Dysarz podziękowała wszystkim za aktywne uczestnictwo
w posiedzeniu, życząc bezpiecznych wakacji, po czym o godz. 15.30 zamknęła posiedzenie
komisji.

Protokołowała Anna Dworaczek
PRZEWODNICZĄCA KOMISJI

Katarzyna Dysarz


